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100 g = 22,34 Kč

8490

-39%od

100 g = od 37,93 Kč

3490

-41%

100 g = 23,98 Kč

11990

-40%od

100 g = 21,29 Kč

1490
-37%

100 ml = 6,41 Kč

2690

-51%

100 g = 5,95 Kč

1190

-48%

100 g = 26,33 Kč

790
-27%

100 g = 48,23 Kč

2990
-25%

-36% od 2 kusů

69901 ks1 ks
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Reserved.

Angry
Birds
přilétli
do billy

Sbírejte nálepky a bbc
body za nákupy a přistanou

i u vás doma.
Akce trvá od 18. 9. do 17. 12. 2019

nebo do vyprodání zásob.

Nabídka platí od středy 27. 11. do úterý 3. 12. 2019

Kostelecký Uherák,
Křemešník
380 g, 2 druhy
dříve od 139,90

Kotányi
Mlýnek s kořením

od 35 g, více druhů
dříve 59,90

Marila Crema
Delikado, Intensa

zrnková káva
500 g, 2 druhy
dříve od 199,90

Lay‘s
70 g, více druhů

dříve 23,90

Hellmann‘s
Majonéza

420 ml
dříve 54,90

Olma
Smetana 12%

200 g
dříve 22,90

Fidorka
30 g, více druhů

dříve 10,90

Nekton
Losos

80/62 g, více druhů
dříve 39,90

Palette Intensive
Color Creme

Barva na vlasy
1 ks, více druhů

při koupi 1 ks 109,90

Znáte
z TV

Znáte
z TV

Znáte
z TV

Znáte
z TV
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Čtvrtek, 28. listopadu 2019
Č. 224, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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JEŽEK SONIC. ZVĚTŠIT
OČI VYŠLO NA MILIONY
NOVÝ FILM BUDE POZDĚJI, STUDIO DALO NA NÁŘKY FANOUŠKŮ STRANA 6

Svátek slaví: René

*-20%*

téměř na vše

nebo20
*Akce platí 28. 11. – 01. 12. 2019. Podmínky akce na www.xxxlutz.cz

Hajundija
na Špilberku
Ode dneška je na Špilber-
ku k vidění výstava brněn-
ské výtvarnice Karly Hanu-
šové s názvem Hajundija,
zem za zavřenýma očima.
Ve své tvorbě umělkyně
slučuje umění obrazu i slo-
va – píše povídky i belet-
rii, sama tvoří trikové ani-
mované filmy, jejichž vý-
tvarnost odkazuje k dílu
Jana Švankmajera či Karla
Zemana, k tomu vytváří
obrazy, kresby a koláže.
Její výstava, která děti i do-
spělé zavede do malebné-
ho světa fantazie, snů a ta-
jemství, bude k vidění až
do 2. února, každý den od
9 do 17 hodin. MAFRA

Podnikatelky si dají
poradit i uznají chybu
Přístup. Po 30 letech od pádu komunismu se podnikání žen a mužů v Česku srovnává. Důvody. Rodinná
tradice nebo seberealizace. Srovnání. České podnikatelky jsou méně sebevědomé než ty na Západě STRANA 2

inzerce
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Nemají ostré lokty
jakomuži, ale dají
si poradit a taky
uznají chybu. To je
přístup žen k podni-
kání.

Po třiceti letech od pádu ko-
munismu se podnikání žen
a mužů v Česku srovnalo.
„Devadesátá léta, kdy žena
přišla s nápadem na podnika-
telskou činnost a muži zvedli
s údivem obočí, je pryč,“ říká
pro deník Metro Anna Putno-
vá, spoluzakladatelka Česko-
moravské asociace podnikate-
lek a manažerek, která sdru-
žuje aktivní ženy již 25 let.
„Není to samozřejmě doko-

nalé, ale v podnikatelském
prostředí se rozdělení na
muže a ženy už neřeší,“ uvá-
dí Putnová. Emancipace je
v tomto ohledu běžná. Přetr-

vávají však často důvody,
proč se ženy pouštějí do něja-
ké samostatné činnosti. „Ve-
dle rodinné tradice, kdy pod-
nikají rodiče a dcera na ně na-
váže nebo vymyslí něco jiné-
ho, to bývá vedle seberealiza-
ce také nutnost sebezaměst-
nat se coby východisko z nou-
ze,“ říká Putnová na základě
zkušeností asociace.
Je to i případ spolumajitel-

ky soukromé střední školy
z Nového Jičína Lidmily Kra-
molišové. „Škola dříve patřila
firmě Tonak, ta se však roz-
hodla své působení jako zřizo-
vatele ukončit,“ uvádí Kramo-
lišová. Stála tedy před problé-
mem, jestli odejít, nechat za-
městnance i žáky, ať svou si-
tuaci vyřeší sami, nebo za ně
převzít zodpovědnost. Po dva-
ceti letech škola úspěšně spo-
lupracuje s firmami v regio-
nu, její absolventky a absol-
venti pracují v mnoha obo-
rech, úspěšně se prosazují
také v zahraničí.

Jedním z důvodů, proč
také ženy v Česku berou pro-
fesní osud do svých rukou, je
stále malá nabídka pracov-
ních míst na částečný úva-
zek. V zemích Evropské unie
má možnost zaměstnání na
kratší dobu více než jedena-
třicet procent žen. V Česku je
to ale jenom desetina. Na
opačném konci je v tomto
směru Nizozemsko, kde fir-
my nebo úřady umožňují
menší úvazky třem čtvrti-
nám žen. V Německu dosahu-
je tento údaj takřka padesáti
procent.
České ženy podnikatelky

jsou podle generální ředitel-
ky pražského hotelu Emblém
Heleny Valtrové méně ambi-
ciózní a také méně sebevědo-
mé, na rozdíl od podnikate-
lek v zahraničí. V době, kdy
ona začínala řídit rodinný ho-
tel, se sama setkávala
s despektemmužů. „Vystudo-
vala jsem práva v Londýně,
občas jsem narazila na něko-

ho, kdo se divil, že nemámod-
bornou hotelovou školu, a co
chci tedy komu povídat,“
říká s úsměvempro deníkMe-
tro Valtrová. Potvrzuje tím je-
den z rozdílů, který vládne
v zaměření na konkrétní čin-
nost podnikání mezi muži
a ženami v České republice.

„Ženy se totiž mnohem častě-
ji nežmuži pouštějí při podni-
kání do oborů, ve kterých ne-
mají buď žádné, nebo výraz-
né zkušenosti,“ komentuje
poznatky hotelové manažer-
ky Anna Putnová z asociace
podnikatelek a manaže-
rek. PAVEL HRABICA

Lepší stopa
pro běžkaře
Na letošní zimní sezonu
se mohou těšit běžkaři na
Šumavě. Obce slibují, že
tratě budou častěji upra-
vovat, protože na ně do-
stanou více peněz od kra-
je. Další část finančních

prostředků by mohly zís-
kat od podnikatelů.

Typický podzim
Dnes a zítra bude oblačno
až zataženo, místy slabý
déšť či přeháňky. Česko
tak zažívá běžný podzim.
Nejvyšší denní teploty bu-
dou až 12 stupňů. iDNES.cz

Podnikatelky se zadlužují
méně a opatrněji než muži

Česko chrání své další unikátní místo
Ve státních lesích Jizerských hor nově přibylo druhé bezzásahové území. Zahrnuje
102,23 hektaru v národní přírodní rezervaci Rašeliniště Jizery. Lesníci a ochránci přírody
ho ponechají přírodnímu vývoji a území budou jen monitorovat. Jde o oblast unikátní
z několika důvodů. „Hlavní důvod je, že se nacházíme v oblasti přirozených horských
rašelinišť, která jsou tvořena bezlesím nebo porosty kleče anebo porosty smrkovými,“
uvedl generální ředitel Lesů ČR Josef Vojáček. Zdejší rašeliništní komplex nazvaný Horní
Jizera patří mezi mokřady světového významu, které chrání Ramsarská úmluva. V Česku
je na tomto seznamu čtrnáct mokřadů. ČTK

Krátce

Minimální mzda by se od led-
na měla zvýšit o 1250 korun,
na 14 600 korun. Dohodli se
na tom zástupci vládních
stran. Návrh nařízení bude ješ-
tě schvalovat vláda.
Premiér Andrej Babiš potvr-

dil, že koalice shodu na růstu
nejnižšího výdělku našla. Mi-
nimální mzda se zvedala na-
posledy letos v lednu. Letos

tak činí 13 350 korun. Odbo-
ry požadovaly zvednutí
o 1640 korun, zaměstnavate-
lé by přidali nejvýš 700 ko-
run. Tripartita se nedohodla,
rozhodnutí je tedy na kabine-
tu. Ministerstvo práce připra-
vilo původně tři varianty růs-
tu, a to o 1150, 1350 a 1650
korun. S minimální mzdou
se zvedá i zaručenámzda, kte-

rá představuje nejnižší výdě-
lek podle odbornosti a nároč-
nosti práce. Vyplácí se v osmi
stupních. Od ledna by se
měla zvednout z nynějších
13 350 až 26 700 korun na
14 600 až 29 200 korun. Text
vládního nařízení o růstu mi-
nimální mzdy připraví minis-
terstvo práce. Poté ho dosta-
ne ke schválení kabinet. ČTK

Vědkyně i stavbařky

Na rozdíl od mužů podnikate-
lů se ženy, především při roz-
jezdu firmy, zadlužují méně
nebo si na podnikání nepůjču-
jí vůbec.

● Ženy nejčastěji podnikají
v obchodu, stavebnictví, vý-
robě, profesních, vědeckých
a technických činnostech.

● V Česku bylo loni kolem tři
čtvrtě milionu podnikatelek
s téměř milionem živnosten-
ských listů.

Český průměr

32,8
Tolik procent žen je v Česku
mezi podnikateli. V rámci
Evropské unie se řadíme
mezi průměr (v EU je to
33,4 procenta). O poznání
lépe jsou na tom v Nizozem-
sku (37,6 procenta) nebo
v Německu (36,3 procenta).
Nejvyrovnanější podnikatel-
ské skóre má Dánsko, kde do-
sahuje počet podnikajících
žen 38 procent ze všech pod-
nikatelských subjektů.

inzerce Minimální mzda. Zvedne se
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Lžíci hladomorku vymyslel už Jára Ci-
mrman. Díra v jejím dně zabránila hl-
tání polévky. Otvor bylo možné regu-
lovat podle síly hladu špuntíkem.
Měli ji vystavenou v Cimrmanověmu-
zeu v Letohradu. Dost možná se tím-
to originálním nápadem inspirovala
nemocnice v Havlíčkově Brodě, pro-
tože si zákazníci nemocničního bufe-
tu lžičky podávané s kávou nebo
čajem ve velkém odnášeli domů.
Z bufetu nemocnice se kávové lžičky
ztrácely ve velkém. „Někoho napadlo
udělat v nich díru, čímž by se částeč-
ně znehodnotily a přestaly by zloděje
lákat,“ líčí mluvčí nemocnice Petra
Černo. Stovky lžiček tak prošly ruka-
ma nemocničních údržbářů. Ti do

každé v dílně na soustruhu provrtali
malý otvor. Při míchání čaje nebo
kávy dírka ničemu nevadí. Provrtané
příbory ale krádežím nezabránily, na-
opak – lžičky s otvorem jsou takovou
raritou, že se kradou dál. iDNES.cz

Lžičky s dírkami. Krádežím
v bufetu nezabránily, naopak

Reda

Kateb
Vincent

Cassel

režie Eric Toledano a Olivier Nakache

V KINECH OD 28. 11. 2019
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Betlém
V Dřevohosticích na Pře-
rovsku pokračují v opravě
unikátního mechanického
betlému, který před půl-
stoletím vyrobili místní
obyvatelé. Betlém typu
Svaté země bude trvale
vystaven v jedné z místnos-
tí zámku. Dřevohostice
tak budou mít druhý vzác-
ný betlém v pořadí. Včera
byl totiž na náměstí insta-
lován obří betlém z dílny
lidového umělce Alexan-
dra Forýtka. ČTK

inzerce

Veškeré práce a s nimi spoje-
né uzavírky na dálnici D1
skončí pro letošní rok o ví-
kendu. Na většině rozestavě-
ných úseků byla omezení od-
straněna v minulých dnech,
poslední jsou nyní ještě
u Hvězdonic na Benešovsku.
„Kompletní dokončení mo-
dernizace dálnice stát plánu-
je do konce roku 2021,“ řekl

včera ministr dopravy Vladi-
mír Kremlík. Loni v zimě dál-
nice kvůli zpoždění oprav na
několikamístech kolabovala.
Podle Kremlíka by tak nemě-
la letos nastat situace, kdy se
kvůli uzavírkám nemohly sil-
ničářské vozy při hustém sně-
žení dostat na některé úseky.
Loni se práce na D1 protáhly
přes zimu. Při hustém sněže-

ní se pak na dálnici tvořily ze-
jména v uzavírkách několika-
kilometrové kolony. Ministr
dále zopakoval, že k průjezd-
nosti dálnice by měly přispět
i zákazy předjíždění pro ka-
miony, které budou od pro-
since platit při nepříznivém
počasí nebo husté dopravě na
dvou úsecích. Konkrétně jde
o úseky ve směru Brno od

79. kilometru na 103,5. kilo-
metr a ve směru Praha od
133,5. kilometru do 104. kilo-
metru. Silničáři v úterý kvůli
tomu začali s osazováním cel-
kem 40 elektronických zna-
ček. Ministerstvo chce dodr-
žet termín konce moderniza-
ce dálnice, proto podle
Kremlíka pravidelně jedná se
silničáři i stavebními firma-

mi. V současnosti stále není
dokončena rekonstrukce sed-
mi úseků, na jednom z nich
se zatím nezačalo ani praco-
vat. Modernizace D1 je rozdě-
lena do 20 úseků, 13 z nich je
dokončeno. Kompletní rekon-
strukce D1 mezi Mirošovice-
mi a Kývalkou začala v roce
2013. Dosud je hotovo 90 kilo-
metrů. ČTK

D1. Všechny uzavírky končí
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Bohemian Taboo Stories. Kni-
ha, jež boří tabu. Vypráví pří-
běhy lidí, kteří mají sex v po-
pisu práce. Jejím spoluauto-
rem je dlouholetý hudební
promotér a fotograf Michal
Rejzek. Sehnal na vydání kni-
hy peníze mezi lidmi a rád
by, aby se o sexualitě lépe uči-
lo. „Trápí mě naprosto tristní
vzdělávání v této oblasti
a pak také cenzura na sociál-
ních sítích,“ říká deníku Met-
ro Rejzek.

Jste duchovním otcem pro-
jektu. Kdy vás zasáhl první
impulz?
V průběhu života jsem se

nepřetržitě setkával se situa-
cemi, kdy se na ty či ony lidi
pohlíželo skrz prsty, s nedů-
věrou, nemluvilo se o nich
nebo se na ně naopak ukazo-
valo prstem. Provinili se tím,
že byli jiní, odvážní, sví, krea-
tivní, otevření nebo měli
prostě rádi sex. A protože
jsem spoustu takových lidí
poznal osobně a věděl jsem,
že to jsou všechno naprosto
úžasné osobnosti, zrála
ve mně potřeba o těchto li-
dech začít mluvit a pokusit se
pohled společnosti na ně
samé i na to, čím se zabývají,
změnit.

Změnit pohled na sex?
Hlavní cíl měl dvě roviny.

Zaprvé představit tyto osob-
nosti a jejich práci široké ve-
řejnosti, otevřít diskusi
o tom, jak téma sexuality ve
společnosti vnímáme, jak se
k němu stavíme, a zdůraznit,
že některé naše stereotypní
nebo laxní postoje začínají
přinášet problémy. Druhá ro-
vina byla pokusit se dát do-
hromady kolektiv lidí, které
to téma také nějak zajímá, re-
zonuje v nich, a dát jim pro-
stor se vyjádřit.

Jak dlouho kniha vznikala
a kdo se na ní podílel?
Od prvního rozhodnutí do

okamžiku, kdy knihu přivez-
li z tiskárny, dva roky a pár
týdnů. Já sám jsem sice do Bo-
hemian Taboo Stories přispěl
jako autor fotografií několi-
ka kapitol a další dvě kapito-
ly jsemnapsal, ale největší zá-
sluhu na tom, že se nám po-
vedlo vytvořit takto jedineč-
né dílo, mají Markéta Ma-
thauser Malinová, Linda Ur-
bášková, Luboš Y. Koláček,
Markéta Lustigová, Tomáš Di-
aniška, Edna Kinbaku a Kata-
strofé, kteří příběhy protago-
nistů sepsali. Dále ilustrátoři
Daniel Kurz, Myokard, Marti-
na Kurková Nožičková nebo
fotograf Danny Worm, je-
jichž výtvarné umění dodalo
celému dílu jedinečnou vizu-
ální složku. Vyzdvihnout

chci také práci Tomáše Ciká-
na, který se postaral o nesmír-
ně zajímavou grafickou podo-
bu celé knížky. Bohemian Ta-
boo Stories je podle mne kni-
ha krásná po všech strán-
kách. Cením si ale všech dal-
ších lidí, díky kterým naše
kniha mohla vyjít. Od korek-
torky Hanky Lundiakové
přes právníky až po tiskaře
z opavského Grafika. Náš dík
ale patří také jednotlivým no-
vinářům. Bez jejich zájmu
a podpory bychom ten crowd-
funding do konce dotáhnout
nedokázali. Facebook a další
sociální sítě nám totiž hází
klacky pod nohy.

Kolik peněz jste vybrali?
Vybrali jsme 390 tisíc, což

byla cílová částka, která nám
umožnila dát knize fyzickou
podobu. Celý projekt ale stál
o několik set tisíc víc, ty jme
do něho museli vložit ze své-
ho. Podpory přispěvatelů
z HitHitu si moc vážíme.

Jaké jsou reakce na knihu?
Kniha vyšla minulý měsíc,

takže zatím rozhodně ne-
jsme zavaleni dopisy čtenářů.
Ale vyšlo několik prvních re-
cenzí a článků, lidé nám píší
komentáře, lajkují, když se
potkáváme, tak nám sdělují
své pocity. Negativní reakci
jsme zatím žádnou nezazna-
menali. Naopak, to, co se
k nám dostalo, nás ubezpeču-
je o tom, že jsme s knihou roz-
hodně nešlápli vedle, že se
začíná dít to, co jsme chtěli.
A sice, že o tom celém širo-
kém tématu čtenáři pře-
mýšlí, kladou otázky sami
sobě a zkoušejí nalézt od-
povědi. Zjišťují, že možná
tak úplně nevědí, jací jsou,
že je ta kniha zaskočila
a oni se s tím poznáním teď
musí nějak vypořádat.

Jak vy osobně vnímáte
sexualitu?
A v jaké rovině? Své

vlastní? Intimní? Nebo
v rovině vztahové? Nebo
v rovině sociologické?
Těch rovin je víc.
Sexualita právě není
žádný jednoduchý ter-
mín, definice ani
otázka, na kterou by
se dala dát jednoznač-
ná a jednoduchá od-
pověď. Na sexualitě,
kterou považuji za
úžasnou cestu k pozná-
vání sebe sama i dru-
hých, mne právě zajímá
několik věcí. Zaprvé, jak
je a může být pestrá a hra-
vá, jak strašně málo o ní
a účincích sexuality na nás
víme, jak nevyjasněný postoj
k sexualitě společnost má
a že si z lidské sexuality a na-

hoty dokázala udělat zástup-
ný problém pro případy, kdy
nedokáže řešit skutečně spo-
lečenské problémy. Obecně
mne trápí naprosto tristní
vzdělávání v této oblasti
a také, jak jsem zmínil, čím
dál tím více se zostřující cen-
zura na sociálních sítích a in-
ternetu, která umělce po ce-
lém světě postihuje a diskri-
minuje.

To je úroveň vzdělávání
v oblasti sexu na školách
tak zoufalá?
Velmi. Je na ředitelích

škol, zda dají nějakému tako-
vému tématu na své škole
prostor. A pokud ano, až na
vzácné výjimky, což je záslu-
ha dobrých pedagogů, nikoli
systému, se vzdělávání ome-
zuje spíš na strašení všemi
možnými riziky. O tom, jaký
benefit má masturbace, jak
je důležité uvědomovat si
hodnotu svého těla, že sku-
tečný sex není to, na co se
progooglím na internetu, či
selfíčka nahé spolužačky, jež
kolují po třídě, tak o tom se
téměř vůbec nemluví.

Mluvil jste o tom, že byste
pro sexualitu vytvořil něja-
kou vzdělávací platformu,
jak by to vypadalo?
Chtěli bychom se spojit

s odborníky, pedagogy, antro-

pology, umělci, biology, psy-
chology, pediatry, policisty,
neziskovými organizacemi
a dalšími, kteří mohou být
užiteční v procesu vytvoření
nějakého dobrovolného in-
spirujícího programu, při
němž by bylo možné se vzdě-
lávat v oblasti navazování
a budování vztahů, objevová-
ní své vlastní sexuality, poro-
zumění svým pocitům, rizi-
kům, která mohou nastat,
historii zobrazování nahoty
a erotiky v umění, mezilid-
ské komunikaci, terapeutic-
ké práci s těmi, kteří to bu-
dou potřebovat. Tohle téma
má široký záběr a není a ne-
může na ně být jeden mus-
tr, jak by se měla vyučovat

sexuální výchova. Je to
citlivá oblast, je potře-
ba také respektovat to,
že mezi námi žijí lidé

různého náboženského
zaměření, že mezi
námi jsou tělesně

a zdravotní postižení.
Nepředstavujeme si

vzdělávací část naší prá-
ce jako něja-

kou vý-
uku dle

nějakého
mustru,

spíš nabízení
možností a informací

a spojování souvislostí,
eventuálně terapeutic-

kou či zdravotní pomoc.

Co si Češi myslí o sexu?
Nevím, žádné statis-

tiky nemám, ale mám
pocit, že Češi mají

sex docela rádi. Rádi
o sexu poslouchají,
čtou, koukají se na

něj ve filmech, často
o němmluví, pokud
se tedy netýká jich.

Méně už dokážoumlu-
vit o své vlastní sexua-
litě. Jsme sice ateistic-

ký národ, ale někde to v nás
je zakořeněné, takové to, že
sexualita je intimní věc, že se
o ní moc nemluví, že je to
něco neslušného, obscénní-
ho, pohoršujícího. A ačkoli
v jiných zemích jsou lidé
mnohem více věřící, jsou pa-
radoxně také mnohem ote-
vřenější, tolerantnější a svo-
bodomyslnější než Češi. Vě-
řím ale, že někdy v budoucnu
budou žít lidé ve společnosti,
která nebude nahotou ani se-
xualitou stigmatizována a po-
horšována.

Je něco, co Češi stále
v sexu považují za tabu?
Možná bych řekl, že je pro

nás typická jistá míra pokry-
tectví. Všichni sice víme, že
za poslední roky děti dospíva-
jí dříve, a je veřejným tajem-
stvím, že velké procento čtr-
náctiletých, i mladších, se
z letních prázdnin domů vra-
cí s dobrovolnými sexuální-
mi zkušenostmi. Přesto se
k tomu stavíme tak, jako že
jen my víme nejlépe, kdy
a jakmohou ostatní rozhodo-
vat o svém těle. Kriminalizu-
jeme přirozenou lidskou tou-
hu po poznání, kriminalizuje-
me přirozené dospívání jen
proto, že se zákonodárci bojí,
aby je někdo neobvinil z pod-
pory pedofilie. Ono se to ale
nepřestane dít proto, že je ně-
jaký zákon. Děti to na tábo-
rech ve stanech budou dělat
dál, ať je to legální, nebo ne.
Lidskou touhu po poznání ni-
kdo nevymýtí. Jen ty dospíva-
jící stavíme do velmi složité
situace, kdy jimmůžeme zka-
zit celý další život, pokud se
zamilují a budoumít potřebu
sexu ještě před svými patnác-
tými narozeninami. V jiných
zemích to chápou jinak. Uvě-
domují si, že nikdo nemá prá-
vo rozhodovat o cizím těle,
ani když to jsou děti. Ale že je
potřeba se věnovat osvětě,
vzdělání, nabízet pomoc,
možnosti – a tím se eliminují
možná rizika. Protomají v ně-
kterých zemích nižší věko-
vou hranici, odkdy mohou
mít legálně sex.

Co tedy uděláte s těmi
sociálními sítěmi?
Bavíme se s jednou vý-

znamnou americkou ne-
ziskovkou, která se snaží bo-
jovat s cenzurou umění na in-
ternetu, zejména na Faceboo-
ku, YouTube a Instagramu.
A my teď hledáme vhodnou
formumezinárodní spoluprá-
ce, protože problém je, kvůli
těmto americkým firmám,
globální.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.czIlustrace Dany Ledl BTS

Citát

Lidé zjišťují, že možná
tak úplně nevědí, jací
jsou, že je ta kniha za-
skočila a oni se s tím
musí nějak vypořádat.
MICHAL REJZEK, AUTOR KNIHY

Více najdete na

WWW.METRO.CZ

„Touhu lidí nevymýtíte“
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1690

-51%
34,90�

Milka
• 87–100 g
• 100 g od 16,90 Kč
• vybrané druhy

3490

-30%
49,90�

Pomeranče
• 1,5 kg
• 1 kg = 23,27 Kč

9990

-46%
185,-

Lísková jádra
• 500 g
• 100 g = 19,98 Kč

8990

-46%
169,-

Vepřová kýta
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg

10990

-44%
199,-

Zewa toaletní
papír
• 16 rolí
• 3vrstvý
• 2 druhy

Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 27. 11. do úterý 3. 12. 2019
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

ŠTĚDRÁ
PŘEDVÁNOČNÍ NADÍLKA

2290

-42%
39,90�

Máslo
• 250 g
• 100 g = 9,16 Kč
• do vyprodání zásob

MAXIMÁLNĚ

8KS
/1 DEN
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• 3vrstvý
• 2 druhy• 2 druhy

Seznam všech prodejen na www.albert.czAkce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 27. 11. do úterý 3. 12. 2019 
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.
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Zařazení modrotisku na se-
znam nehmotného dědictví
UNESCO zvýšilo zájem o tuto
techniku zejménamezi zahra-
ničními turisty. Potvrdili to zá-
stupci obou modrotiskových
dílen na jižní Moravě, které
jsou jediné v České republice.
„I když statistiku budeme mít
hotovou až na konci roku, je
vidět, že se zvýšil zájem veřej-
nosti. Mezi návštěvníky navíc
přibyli lidé, kteří se na podob-
né technické zajímavosti za-
měřují a například objíždějí
podobné dílny v Evropě,“ řekl
Jiří Danzinger mladší z dílny
v Olešnici na Blanensku. Na se-
znam nehmotného dědictví
UNESCO přibyl modrotisk
před rokem. V olešnické dílně
zaznamenali zvýšený zájem
turistů z Japonska, pro které
jsou památky zapsané na ně-
kterém ze seznamů UNESCO
mimořádným lákadlem. Zá-
jem turistů ale podle Ivy Bar-
toškové z modrotiskové dílny
rodiny Jochových ve Strážnici
na Hodonínsku nestoupl ni-
jak skokově. „V posledních le-
tech se zájem omodrotisk zvy-
šuje, zásluhu na tom má i ná-
vrat folklorních motivů do
módy,“ řekla Bartošková. Podí-
vat se do dílny přicházejí lidé,
které k zájmu omodrotisk při-

vedl zápis v UNESCO, ale i ti,
které tato informace překva-
pí. „Modrotisku by ale stále
prospěla větší propagace, bylo
by dobré informaci o něm do-
stat víc mezi lidi,“ uvedla.
Modrotisková plátna vznikají

obvykle pomocí desek se vzo-
ry, jež se natřou speciální
hmotou, takzvanou reservou,
která zabrání barvě v obarve-
ní vlákna. Teprve potom se
plátno namáčí do barvy indi-
go a barví se obvykle na sytě

modrou. Reserva se pak z plát-
na odstraňuje v kyselé lázni.
Pro Českou republiku jde
o šestou položku na světovém
seznamu nehmotného kultur-
ního dědictví. Naposledy byla
v roce 2016 přijata společná

nominace se Slovenskem na
zápis loutkářství. Dále je na lis-
tině sokolnictví, slovácký ta-
nec verbuňk, masopustní ob-
chůzky a masky na Hlinecku
a jízdy králů na jihovýchodě
České republiky. ČTK

Lidská
práva
Zástupkyní veřejné
ochránkyně práv se stala
Monika Šimůnková. Do
nové funkce ji včera
zvolila Sněmovna.
Šimůnková byla zmoc-
něnkyní pro lidská práva
za vlády Petra Nečase.
Pracovala také v Nadaci
Naše dítě a v Českém hel-
sinském výboru. V minu-
losti působila například
na ministerstvech sprave-
dlnosti a školství i v kan-
celáři prezidenta Václa-
va Havla. ČTK

inzerce

Modrotisk. Dnes slaví rok v UNESCO
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Zvětšit oči ježka
Sonika v připravo-
vaném filmu vyšlo
studio na více než
800 milionů ko-
run. Vyplatí se to?

Když se před několika měsíci
objevila na internetu první
upoutávka na částečně ani-
movaný film Ježek Sonic vy-
cházející ze stejnojmenné po-
čítačové hry, mnoho fanouš-
ků zkoprnělo. Sociální sítě
poté zaplavila vlna kritiky
a negativních reakcí. Super-
rychlý modrý ježek měl totiž
podle některých lidí až příliš
malé lidské oči, podivné těles-
né proporce a divné zuby.
Ačkoli v Hollywoodu bývá

zvykem neposlouchat hlasi-
tou menšinu z celkové masy
fanoušků, studio Paramount
se zaleklo. Odložilo proto pre-
miéru z letošního listopadu
na leden příštího roku a roz-
hodlo se design hlavního hr-
diny za drahé peníze předě-
lat. „Svou roli hrál i fakt, že

se nabízelo přímé srovnání
s nadcházejícím konkuren-
čním filmem studia Warner
Bros téhož roku, a to Poké-
mon: Detektiv Pikachu, je-
hož upoutávky se naopak se-
tkaly s úspěchem u fanouš-
ků,“ uvedl na portálu česko-
slovenské filmové databáze
csfd.cz uživatel Akrman.
Nová verze „Soníka“, která

vyšla na neuvěřitelných
35 milionů dolarů (v přepoč-
tu 812 milionů korun), vypa-
dá nyní dle fanoušků o dost

lépe. Podle moviezone.cz se
dokonce někteří již nyní he-
cují, že do kina jít zkrátka
musí, aby ukázali, že se vypla-
tí poslouchat reakce fandů.
Paramount nicméně již

nyní trne, zda semu dodateč-
ná investice nakonec vypla-
tí. „Herec Jim Carrey (ve filmu
hraje postavu dr. Iva Robotnika,
– pozn. redakce) nebyl nadšen
z toho, když fanoušci mluvi-
li a radili filmařům, jak má
Sonic vypadat. Tvrdí, že
když fanoušci žili s postavou

několik let, neznamená to,
že jim postava patří,“ napsal
na csfd.cz uživatel tyzm*de.

Že se nevyplatí litanie fa-
noušků poslouchat, si holly-
woodská studia vyzkoušela
již mnohokrát. Plnění jejich
přání se totiž nejen prodraží,
ale zároveň nezaručuje, že do
kin kdokoli ze stěžovatelů
reálně přijde. Typickým pří-
kladem je snímek Hadi v leta-
dle z roku 2006, ve kterém se-
hrál hlavní roli Samuel
L. Jackson. I když natáčení fil-

mu skončilo už v září 2005,
v březnu následujícího roku
povolalo studio New Line Ci-
nema herce na pět dní zpět na
plac. Aktivita vzešla zmasivní-
ho internetového ohlasu fa-
noušků, díky němuž se také
zvýšila hranice nepřístupnos-
ti snímku. Jackson mohl poté
mimo jiné na plátně mluvit
sprostě. Snímek se přesto stal
nepříliš výdělečným. Nejslav-
nější sprostá hláška z filmu
navíc byla v televizní verzi
zcenzurovaná. FILIP JAROŠEVSKÝ

Studio se rozhodlo, že ježka musí předělat. Na snímku vpravo má větší oči i tlapy. MOVIEZONE.CZ

Fandy neposlechnou

Nejen fanoušci, ale i herci,
kteří se objevili v nepovede-
ném komiksovém filmu Liga
spravedlnosti, dávají měsíce
znát, že by rádi poslali do svě-
ta Snyder Cut – verzi filmu,
kterou měl dělat režisér Zack
Snyder, ale nedokončil ji.

● Studio Warner Bros nedáv-
no opět potvrdilo, že roz-
hodně neinvestuje miliony
do dokončení tohoto sestři-
hu. Není to pro ně výhodné.

Co říkáte, slušelo mu to? CINEMART

POŘIĎTE SI
NOVOU PALUBNÍ
JEDNOTKU VČAS

Od 1.12. 2019
povinnost nových palubních jednotek

+420 243 243 243
www.mytocz.eu

Nakrknout fandy stojí miliony

inzerce
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Toto je reprezentativní příklad půjčky ve výši 300 000 Kč s úrokovou sazbou 4,99 % p.a., RPSN 5,73 %, dobou splácení 84 měsíců, měsíční splátkou

ve výši 4 325 Kč, výší poslední splátky 4 248 Kč a jednorázovým 2% poplatkem z výše půjčky ve výši 6 000 Kč. Celkově zaplatíte 363 223 Kč.

Tato akce je časově omezena. Více informací najdete v pravidlech akce Black Friday na www.zonky.cz/black-friday.

Za pevný úrokKaždá půjčka od

právě teď a pouze do konce týdne

| 800 449 999

Novelu zákona
vítají firmy typu
Uber. Taxikáři jsou
nespokojeni, bude
větší konkurence.

Pravidla taxislužby se zřejmě
zjednoduší ve prospěch alter-
nativních přepravců. Vozidla
taxi už nebudoumusetmít ta-
xametr, postačí mobilní apli-
kace. Budou muset být vyba-
vena evidenční nálepkou, ni-
koli střešní svítilnou. Obce
nebudou moci nařizovat bar-
vu a velikost vozů. Změny při-
náší novela
o silniční
dopravě,

kterou dnes Sněmovna schvá-
lila přes protesty Sdružení
českých taxikářů. Klíčovou
změnou v novele, již nyní po-
soudí Senát, je zrušení povin-
nosti vést záznam o provozu
vozidla. Auta taxislužeb tak
už nebudou muset mít taxa-
metry jako dosud. Místo nich
by taxíkymohly využívatmo-
bilní aplikace, které už nyní
používají řidiči Uberu nebo
Boltu (dříve Taxify). Místo po-
vinné střešní svítilny s nápi-
sem TAXI budou muset být
nově všechny taxíky označe-
ny evidenční nálepkou, kte-
rou bude vydávat místní do-
pravní úřad za zhruba 500 ko-
run. Platilo by to ale pouze

pro taxikáře, jejichž služby si
zákazníci budou objednávat
elektronicky. Střešní svítilnu
tak budou nadále mít vozy
taxi, které si lidé zastaví na
ulici. Poslanci v novele upra-
vili především pravidla evi-
dence vozů taxislužby. Kdo
by evidenční nálepku vozidla
taxislužby dal na jiné auto,
než pro které byla vydána,
tomu by hrozila pokuta až
350 tisíc korun. Neuspěl Ja-
kub Michálek (Piráti), jenž
chtěl mimo jiné zavést regis-
trační povinnost i pro alterna-
tivní přepravce, kteří najezdí
více než deset hodin za dva
týdny. Sněmovna naopak
omezila pravomoc obcí stano-

vit taxikářům jako podmín-
ku znalostmístopisu nebo ab-
solvování zkoušky obsluhy ta-
xametru. Města už také nebu-
dou smět stanovovat povinné
náležitosti aut, například bar-
vu karoserie nebo minimální
rozměry vozidla. Úřady bu-
dou dále zodpovědné za evi-
denci a povolování taxislu-
žeb a vydávání licencí pro ři-
diče.
Novela počítá s odpověd-

ností provozovatelů taxisluž-
by, včetně zprostředkovate-
lů, za to, že služby budou po-
skytovat pouze řidiči s opráv-
něním. To se dotkne přede-
vším alternativních pře-
pravců, kteří budou

ručit za to, že služby poskytu-
je řidič se všemi potřebnými
doklady. To vadilo společnos-
ti Bolt. Sdružení českých taxi-
kářů se zase nelíbilo zrušení
povinného taxametru.
Podle taxikářů nová pravi-

dla pro provoz taxislužeb po-
vedou k zahlcení měst ko-
merčními auty a ke snížení
bezpečnosti cestujících. Zá-
stupci alternativních přeprav-
ců a jejich řidičů novelu na-
opak vítají. Novela, která by
podle vlády i opozice mohla
vést k levnějším cenám ta-
xislužby, se dotkne desetitisí-
ců řidičů. Jen v Praze podle

údajů magistrátu půso-
bí 9800 taxikářů, další
skoro 3000 šoférů jez-

dí pro alternativní
přepravce. ČTK

Vozidla taxislužby nebudou
muset mít povinně taxametr

Starosta chce vlasovce
Pavel Novotný, syn známého baviče Petra, se coby politik –
starosta pražských Řeporyjí – pustil do křížku s Ruskem.
V městské části, již řídí, chce vybudovat pomník vlasovcům,
kteří pomáhali osvobodit Prahu od nacistického Německa.
Vlasovců při záchraně města padlo něco kolem 300. S pomní-
kem Rusko nesouhlasí. Novotný včera prostřednictvím rus-
ké ambasády v Praze předal dopis prezidentovi Vladimiru
Putinovi. V něm uvádí, „že nehodlá diskutovat s Ruskem
o svém záměru“. Novotný ve svém vyjádření ocenil smířlivý
postoj Hradu k možnému zřízení pomníku vlasovců na úze-
mí městské části. Takzvaní vlasovci byli občané Sovětského
svazu, kteří se v německém zajetí dali naverbovat do Ruské
osvobozenecké armády. S Němci pak od začátku roku 1945
bojovali proti Sovětům, ale na konci války pomohli osvobo-
dit Prahu. Rusko jejich zásluhy neuznává. Velitel Andrej
Vlasov byl po skončení války Sověty popraven. ČTK

Česká filmová a televizní aka-
demie vyhlásí své výroční
ceny Český lev na galavečeru
7. března příštího roku ve
Dvořákově síni pražského Ru-
dolfina. Role moderátora se
v přímémpřenosu České tele-
vize zhostí herec Václav Kop-
ta. Český lev dostal k nadchá-
zejícímu ročníku nový vizuál-
ní styl odkazující k tradiční-
mu českému cibuláku. Nomi-
nace pro ceny za rok 2019 bu-
dou vyhlášeny na tiskové kon-
ferenci 15. ledna. ČTK

inzerce

Český lev. Ceny
budou 7. března
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Jana Vaita, Kladno - Modrava
Prodej 165 m2 s pozemkem 900 m2

Nejlevnější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Domy na prodej v mém okolí

Nejnovější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Byty k pronájmu v mém okolí

větší dům nebo byt?
Hledáte

Vyzkoušejte hledání v okolí
na Reality.iDNES.cz

Prodáváte svoji nemovitost? Nejlepší makléře z okolí najdete v soutěži www.RealiťákRoku.cz

Střízlivý kůň vezl
opilého kočího
Originální výmluvu měl
osmašedesátiletý kočí
v polské vesnici Gluszyca
nedaleko českých hranic.
Když mu policisté při de-
chové zkoušce naměřili
1,3 promile alkoholu, voz-
ka přiznal, že popíjel tvr-
dý alkohol. Vysvětloval
jim, že jeho kůň je střízli-
vý a trefí sám domů. Nic
tak podle něho nebránilo
tomu, aby pokračoval
v jízdě. Policisty nepře-
svědčil, dále nesměl jet,
a navíc dostal pokutu ve
výši 500 zlotých (asi
2960 korun).

Facebook koupil
české herní studio
Americká společnost Face-
book koupila české studio
Beat Games, které vyvinu-
lo úspěšnou hru pro vir-
tuální realitu Beat Saber.
„Úspěchy Beat Games
jsou už nyní působivé, ale
Facebook a tým studia
Beat Games vědí, že se
toho dá na poli virtuální
reality, her a hudby udě-
lat ještě mnohem více,“
uvedl Mike Verdu. Studio
Beat Games se stane sou-
částí studia Oculus, které
patří Facebooku, jako ne-
závisle řízené studio se
sídlem v Praze. ČTK

Lidé posílají
zbytečné elektro-
nické zprávy i těm,
kteří sedí za protěj-
ším stolem.

Británie může výrazně snížit
emise oxidu uhličitého, po-
kud lidé přestanou posílat
zbytečné e-maily jako ty, ve
kterých napíší jen „děkuji“.
Uvádí to studie energetické
společnosti OVO Energy, kte-
rá sídlí v anglickém Bristolu.
Britové by podle ní měli pře-
mýšlet, než poděkují. Podle
studie zadané dodavatelem

energií pošlou lidé v Británii
denně více než 64 milionů
zbytečných e-mailů. Tyto
zprávy obsahují pouze slova
„děkuji“ či „díky“.
„Žádá vás OVO, abyste byli

méně zdvořilí? To rozhodně
ne,“ řekl autor studie Mike
Berners-Lee z britské Lancas-
terské univerzity, který se
dlouhodobě zabývá uhlíko-
vou stopou. „Když ale něko-
mu pošlete e-mail s díky a on
je od vás přitom jen tři met-
ry, mohlo by být hezké, kdy-
byste k němu zašli a řekli:
Velmi pěkně děkuji,“ dodal.
Podle studie téměř polovi-

na Britů často posílá e-maily
svým kolegům, kteří pracují
ve vzdálenosti, na niž by

s nimi mohli mluvit. Pokud
by každý dospělý Brit poslal
denně o jeden e-mail méně,
Británie by podle studie zada-
né OVO Energy snížila své uh-
líkové emise o 16 433 tun. To
je srovnatelné s více než 81 ti-
síci lety na trase z Londýna
do Madridu.
V reakci na výsledek studie

vytvořila OVO Energy soft-
ware, který rozpozná poten-
ciálně zbytečný e-mail a vy-
zve odesílatele, aby si jeho po-
slání ještě rozmyslel.
V průzkumu, který navázal

na studii, 71 procent Britů
řeklo, že by jim nevadilo, kdy-
by nedostávali e-mail s podě-
kováním, pomůže-li to život-
nímu prostředí. ČTK

UŽ ZÍTRA

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Český hlas Angeliny Jolie:
„Někdy slyším v televizi svůj hlas,
přitom ale nepoznám, že jsem to já.“

REGINA
ŘANDOVÁ

Protest
v Paříži
Stovky nespokojených ze-
mědělců včera svými trak-
tory komplikovaly provoz
na pařížských hlavních ta-
zích ve snaze upozornit na
problémy v jejich odvětví
a donutit k ústupkům vlá-
du prezidenta Emmanuela
Macrona. Farmáři se začali
sjíždět před východem
slunce a plánovali mani-
festaci poblíž Vítězného
oblouku. Protestují proti
mezinárodním obchodním
dohodám či ohlášenému
zákazu glyfosátu. Bouří se
mimo jiné i proti dohodám
EU s Kanadou a skupinou
jihoamerických zemí, které
podle nich povedou k do-
vozu levnějšího zboží nižší
kvality. AP

Krátce Studie. Děkovné
maily ničí klima

inzerce



LUPY nebo SEBOREA? Je to rozdíl!
Svědí vás pokožka hlavy? Máte vlasy plné lupů a nic na ně nepomáhá?
Možná se nejedná pouze o problém s lupy! Pozorujete-li na sobě navíc
zarudlá místa s drobnými šupinkami doprovázená svěděním vlasové
pokožky,může se jednat o projevy SEBOREY!Řešení vám nepřinese žpřípravek na lupy, aledinečný Capillus šam
pon SEBOREA, kterýneobsahuje parfémyani arviva či ropnéprvky, jež by způsobo-valy dráždění vlasovépokožky. Jeho složení jpřímo určeno pro tentyp kožních obtíží. Cazmírňuje tvorbu šupin, svěděníi zarudnutí vlasové pokožky. Složen

přírodní látky, a toolej, hřebíček,z yzopu, sůltvého mořepová semín-apillus šamponea je k dostáníkárnách a zdra-výživách

Bylinná mast
na průdušky
V mrazivých dnech se kašel a nac
vyhne pouze málokomu.Proto je
se pořádně připravit.Vyzkoušejte
prostředek PSÍ SÁDLO Medical D
která je vyráběna podle originálnKonzistence masti s extrakty z 10 léčbylin je na bázi včelího vosku, jenžkopíruje funkci a účinek původníhočišného sádla. Eukalyptová silice rozptuhé hleny a uvolňuje ucpaný nos, tymvá silice usnadňuje vykašlávání usaz

výživách.
svému přírodnímu slo-
získal šampon značku
certifikovaná přírodní

etika.

chlazení
e dobré
e zaručený zdravotnický
Dr.Weiss®. Bylinnou mast,
ní receptury legendárního švýcarského léčitele.čivýchvěrněživo-pouštímiáno-eného

hlenu z dýchacích cest a usnadňuje dýchání.Psí sádlo se tradičně maže na hruď a záda,ale je možné aplikovat menší množství taképod nos a do oblasti spánků. Mast obsahujerovněž hydratační přísady, které dokonalepečují o pokožku.

žádnýje-
m-ý
éjentopillusědě í

jevy SEBOREY!

ní t

výhradněkonopnýextrakt zz Mrta grepka. Caseborv lékvých v
tvoří

vých v
Díky s
žení z
CPK -
kosme

Konec
unaveným
očím!
Pokud jsou
vaše oči stále
častěji unavené
od televize
či monitoru
počítače
nebo prašného
prostředí, je
vhodné začít
doplňovat
potřebné látky,
které jsou
důležité pro jejich
správnou funkci.Stop unaveným očímdíky doplňku stra-vy Ocutein® Brillant
Lutein 25 mg z pré-miové řady Da VinciAcademia s maximál-ním množstvím luteinua vitaminem A pro ma-
ximální a dlouhodo-
bý účinek. Jako jedinýobsahuje také fosfati-dylcholin a další účinnélátky, jako je zinek, jenžpřispívá k udržení nor-málního zraku, a selena měď které přispívají

Nyní d
pro vá

Oční k p y
OCUTEIN®
SENSITIVE PLUS
ZDARMA

u imunitu
velmi citlivá. Stačí
kém kolektivu a nejen
že skončit na hromadě.

it® JACKHLÍVÁKsirup
erinem. Základemsi-binace betaglukanůtaglukany mají po-organizmus a lak-přirozené imunity.ravy je obohacenopřispívá k posílení. Sirup má příjemnouvišňovou chuť i snadnou formu užívání.Je tak vhodný i pro děti od 1 roku.

Vyzrajte
na oslabenou

Dětská imunita je v tomto období v
malé prochladnutí či pobyt v dětsk
vaši nejmenší, ale i celá rodina mů

Jak tedy imunitu účinně posílit?ejtenovinku Imuni
aglukanyalaktofepu je unikátní kombakttkttoferinu, kdy betvní vliv na lidskýýýký ooferin je součástí pSložení doplňku strtaké o selen, ktterýýrýýobranyschopnostiišň h ť iNOVINKA

ve form
sirup

Vyzkouše
sbetarupa lazitivtoStoA

ě
u

a měď, které přispívajík ochraně buněk předoxidačním poškozením.

dárek
ás:

kapky

INZERCE
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Dřímá ve vás umělec? Využijte okamžiku!
Stačí jen pár čar a probudíte poetiku.
Vlastně by šlo sepsat i malou básničku.
Stačí pár rýmů, zabere to chviličku.

Shluk čar či nenápadná erotika? Každý vidí
něco jiného. #metrotag je rámeček, kde
můžete napsat jasný vzkaz či namalovat
pár linií, které potěší jen bystré oko.

Film Star Wars: Vzestup Skywalkera má
být do kin uveden už 20. prosince. Řada
fanoušků se na něj ale těší víc než na
Vánoce. Čekání si krátí malováním.

Káťa je úžasná a David je svůj. Společně
mají Dadáčka. Ten se narodil loni v srpnu.
Třeba i takový láskyplný vzkaz můžete
sdílet. My ho pak dáme do novin.

Každý den v deníku Metru vychází takzvaný
#metrotag. To je ten žlutý rámeček nad komik-
sem na stránce SERVIS. Do něj můžete cokoli na-
psat nebo namalovat. Výtvor sdílejte na Instagra-
mu s hastagem#metrotag. My vzkaz nebomalův-
ku v následujících dnech otiskneme v novinách,
které denně čte 480 tisíc čtenářů. Můžete třeba
někomu vyznat lásku, pozvat čtenáře na svou
akci nebo například básničkou vyjádřit svůj smu-
tek, že vám před nosem ujelo poslednímetro. Ne-
máte nápad? Inspirujte se na této stránce.

mojemetro denikmetro www.metro.czd

@mojemetro

Šifra, kterou pochopí jen ona! I takový
může být vzkaz, který vytvoříte a nasdílíte
na Instagramu. Stačí přidat hashtag
#metrotag. My rádi vzkaz otiskneme.

Nabízíte nějaké služby? Hrajete v kapele?
Má váš ochotnický soubor představení?
Je běžná reklama drahá? Tak zkuste udělat
pozvánku do #metrotagu. Návod je vedle!

Teď si třeba vezměte, že otevřete ráno
Metro a tam najdete přání k hezkému
cestování. Také to se může stát, stačí,
když bude mít někdo chuť a tužku.

Když se sdílený vzkaz v rámečku rýmuje,
tak se nám to líbí. Když je navíc krátká
rýmovačka o metru, tak to milujeme!
Využijte žluté místo v novinách. Básněte!

Tvořte! Pošlete
vzkaz ostatním
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ArthouseHejtmánek se jako
jedna z mála aukčních síní
v Čechách neorientuje jen
na klasickou aukční nabíd-
ku – tedy obrazy. Nabízejí tu

Na skok v Arthouse Hejtmánek

i cenné předměty z oblasti
uměleckého řemesla a de-
signu. V Arthouse Hejtmá-
nek už padla řada aukčních
rekordů: zatímnejdráže pro-

daným dílem zde byl obraz
Akce I (Vajíčko) Mikuláše
Medka, který se zde letos
v červnu vydražil za rekord-
ních 57milionů korun. Naše
první otázka tedy logicky
zněla:

Vážně je teď, kdy se mluví
o zpomalení ekonomiky,
na českém trhu prostor
pro díla, jejichž cena je vy-
číslena vdesítkáchmilionů
korun?
„Po vlně aukčních rekordů
cítíme, že roste chuť inves-
torů i sběratelů umění ku-
povat, ale také majitelů je
prodávat. V našich aukcích
se tak objevují díla, která
dříve nebyla k mání. Rake-
tový vzestup cen těch nej-
známějších autorů s sebou
zároveň táhne vzhůru ceny
dalších kvalitních umělců,
na něž se v aukcích syste-
maticky zaměřujeme. Také
od těchto autorů teď nabíd-
neme díla dosud neznámá,
mimořádně cenná nebo
objevná,“ uvádí galerista
a akademickýmalíř Tomáš
Hejtmánek. „Trh suměním
prožívá zlaté časy a ochla-
zení ekonomiky, o němž
se teď někdy mluví, v naší

branži rozhodně nepociťu-
jeme,“ dodává.

Vystudoval jste akademii
výtvarných umění, čemu
jste se potom věnoval?
„Věnoval jsem se restaurová-
ní, ale také jsem stavěl ate-
liér, zde, kde máme dnes
galerii. Já i moje žena věří-
me, že každý si v Arthouse
Hejtmánek najde něco pro
radost či do své sbírky. Čas-
to se lidé i jen tak zastaví,
potkávají zde podobně nala-
děné lidi a věříme, že se tu
cítí dobře.”

Co se nasvětových aukcích
prodává nejvíce?
„Samozřejmě špičková díla
od těch nejznámějších auto-
rů, ale mluvíme stále o vý-
tvarném umění. Je dobré
zmínit i umělecké řemeslo
a starožitnosti včetně nábyt-
ku. Zvláště pokud mají sta-
rožitnosti doložený původ
nebo třeba sloužily nějaké
významné osobnosti, tak se
prodávají velmi dobře. Staré
umění a starožitný nábytek
jsou dnes ve srovnání snověj-
šími díly dostupné za velmi
příznivé ceny a lze poměrně
snadno získat kvalitní kusy.“

A to najdeme i uVás v gale-
rii? Jaká je koncepce vašich
výstav?
„Koncepce předaukční vý-
stavy, na kterou vás srdečně
zveme, je taková, že prochá-
zíte zařízeným interiérem,
v podstatě tak, jako bychom
si ho zařídili pro sebe. Lidé si
tak mohou představit, jak by
mohli zařídit třeba byt, vekte-
rém žijí. Je to i o doplňcích
a dekoracích, nejen o umění.
Mít doma velký a drahý ob-
raz podle nás nestačí. Vše, co
vystavujeme aprezentujeme,
námosobněpřijde krásné. Ne-
zajímají nás jenmódní trendy
nebo lukrativní položky, ale
hlavně věci, které se nám
skutečně líbí. A právě to se
snažíme lidem nabízet.

Máte do aukce připravené
nějaké překvapení?
Nevím, jestli je to překvape-
ní, ale na 11. aukci Arthouse
Hejtmánek (10. prosince v 18
hodin) se bude dražit napří-
klad obraz Koupání (1915)
Václava Špály. Vzácný kubis-
tický obraz „lyrika přírody“,
jak Špálu označil Karel Teige,
pochází z autorova nejvíce
ceněného období.

Autor: MoB

Pokud budete projíždět pražskou Bubenčí, neměl by
vám ujít relativně nenápadný dům na rohu Krupkova
náměstí a Goetheho ulice. Ten ukrývá překrásnou zahradu
a neméně krásný interiér, který slouží také jako galerie
a aukční dům. Máte-li tedy podezření, že se u vás doma
skrývá umělecký poklad, zde je správné místo, kde vám
poradí a kde své dílo můžete nabídnout do aukce. I my jsme
přijali pozvání manželů Hejtmánkových a zastavili jsme se
na prohlídku galerie, šálek čaje a milý rozhovor.

VEČERNÍ AUKCE

PŘEDAUKČNÍ VÝSTAVA

ÚTERÝ 10. PROSINCE
OD 18 HODIN

25. 11. – 9. 12. 2019
PO – NE: 11.00 – 18.00

GOETHEHO 2, 160 00 PRAHA 6 - BUBENEČ

PAVEL JANÁK / ČAJOVÝ SERVIS S KULIČKOVÝMI OUŠKY / Vyvolávací cena: 110 000 Kč

WWW.ARTHOUSEHEJTMANEK.CZ

Tomáš Hejtmánek s obrazem Václava Špály Koupání. I ten
bude k vidění na výstavě od 25. listopadu do 9. prosince
2019. Dražen bude od 5 500 000 korun.
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„Nedělej fóry,
je to přece
přátelák.“

RADIM SMITH
Facebook

Doplňte do obrazce všechna slova.

3 – HAD, KOV, NON, PECH, TMY, VŠE
4 – EČNÁ, KIWI, KUFR, OBŘI, OGAR, VZOR, ZVYK
5 – ČTVRT, ÉTERY, CHOVNÁ, PAKÁŽ, TUČNÉ,

ZDIVO, ŽHÁŘI, ŽITNÁ

Počasí
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15.55 To je vražda, napsala VIII
16.45 Všechno, co mám ráda
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.50 Branky, body, vteřiny
20.10 Vyprávěj
21.05 Dobrodružství

kriminalistiky
21.55 Máte slovo sM. Jílkovou
22.55 Taggart
23.45 Kriminalista
00.45 AZ-kvíz
01.10 Toulavá kamera
01.50 Na stopě
02.15 Dobré ráno
04.45 13. komnata JaroslavaBáby

16.00 Mytická monstra
oceánských hlubin

16.50 Bratři Okamurovi
18.15 Herbář VII
18.45 Večerníček
18.55 Africká savana
19.25 Zeměpis světa:

Farma u pralesa
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Modrá krev
21.00 Bedekr VI
21.30 Pivní putování (12/12)
22.00 Dicte – kriminální

reportérka (7/10)
22.45 Letecké katastrofy
23.40 Queer: Evolučně žárliví
00.05 Syrská love story

16.00 Námořní vyšetřovací
služba: NewOrleans II

17.00 Odpolední Televizní
noviny, Sportovní noviny

17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3784)
19.30 Televizní noviny,

Sportovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové

zahradě 2 (934)
21.35 Život ve hvězdách
22.10 Poldův švagr

Akční komedie (USA, 2016)
00.15 Odložené případy VI (23)
01.05 Odložené případy VII (1)
01.55 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans II
03.00 Co na to Češi
03.40 Novashopping

16.30 Odpolední zprávy
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Velké zprávy
19.40 Divošky
19.55 TOP STAR
20.15 Krejzovi (108)

Prasátko a prase. Komediální
seriál (ČR, 2018)

21.35 Prima Partička
22.45 Ano, šéfe!
23.55 Policie v akci
00.50 Spravedlnost v krvi IX (18)

Náprava. Krimiseriál (USA, 2018)
01.45 Walker, TexasRanger II (14)

Nebezpečné území. Seriál
(USA, 1993)

02.45 Námořní vyšetřovací
služba (18)

15.00 Óčko news
15.05 Óčko Chart
17.10 Óčko news
17.15 Óčko hity
17.30 Sejmi zločin
17.40 Óčko hity
18.00 Cinema news
18.05 Óčko hity
18.30 Epic Ibiza
19.00 Óčko news
19.05 Moje desítka
20.00 Óčko hity
20.30 Óčko news

Hudba, film, zábava –
nikdo a nic nám neuteče

20.35 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Óčko Black
23.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka
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Nalaďte svůj domov příjemnými měkkými doplňky
do neopakovatelné pohádkové atmosféry plné harmonie a klidu.
Spolu s krásnými plédy, polštářky nebo hezkým povlečením vytvoříte
to pravé kouzlo domova, připravíte sobě i svým milým krásné svátky.

Bavlněné povlečení KlasiK z kvalit-
ní plátnové tkaniny patří stálemezi nejob-
líbenější v našich domácnostech. Nejširší
nabídka vzorů vám dovolí povléknout si
podle své nálady, ve kterých se vám bude
krásně usínat.

utěreK SCANquilt jistě oceníte jejich výbornou
avost a pevný materiál, který zaručuje dlouhou
ivotnost. Pokud hledáte
unkčnost azároveňkr
designový doplněk do
kuchyně, budete jistě
kojeni. S naší utěrkou
pro vás stane utírá
nádobí zábavou :-)

prostírání s krásnýmimotivymůžete kombinovat dle sezony
a skvěle doplnit svoumomentální náladu. Nažádném stole přece
nesmí chybět – ochrání desku nebo nový čistý ubrus. Stolování
se pro vás stane rituálem i zábavou, užijte si chvíle s rodinou
pohromadě.

DOMOV
komerční příloha čtvrtek 28.listopadu 2019

Dekorační návlek Motiv
z potahové hrubší tkani-
ny s vytkávaným vzorem.
Krásné barvy prozáří váš
domov, který bude působit
ještě útulněji.

S naší designovou
chňapKou se nikdy
nespálíte, spolehlivě
ochrání vaše ruce díky
své kvalitní tepelné
izolaci. Je opatřenapout
kemnebomagnetempro
pohodlné zavěšení, ab
byla vždy po ruce v příp
dě rychlé potřeby.
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Zástěra je vyrobena
z příjemné bavlny, jis-
tě oceníte praktickou
kapsu, kam si uložíte
drobnosti, které každá
kuchařka potřebuje
mít vždy po ruce.

VánOČnÍ LADĚnÍ

www.scanquilt.cz
4 8 p r o d e j e n v Č R
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NeNechte
přípravu
vánoční
tabule
Na posledNí
chvíli
Vánoce si vyžadují kromě dobrého jídla
také dokonale prostřený stůl. Jistě se
shodneme, že náš celkový kulinářský zážitek
ovlivní i výzdoba jídelního stolu. To platí
dvojnásob o Vánocích. Nepodceňte přípravu
a inspirujte se již nyní. Nechybí něco ve vašem
kuchyňském itineráři? Dokupte si to již
nyní bez stresu a buďte večer 24. prosince
připraveni.

Ubrus je základ úspěchu
I při volbě ubrusu na slav-
nostní tabuli byste se měli
řídit pravidlem, že v jedno-
duchosti je krása. „Zákla-
dem by měl být jednodu-
chý, například čistě bílý
ubrus, který podtrhne cel-
kový dojem. Volit můžete
i světlejší pastelové či zemi-
té barvy, v zimních měsí-
cích se nebojte ani červené
či dalších tmavších ubrusů
vkombinaci smetalickými
barvami,“ radí Veronika
Glanville z Bonami.cz.
Důležité nejsou jen barvy,
ale i správné parametry.
Hlavní ubrus by měl při-
bližněodvacet až třicet cen-
timetrů přesahovat okraje

stolu. U designových stolů,
kde nechcete jejich vzhled
zcela schovat pod ubrus,
lze využít tzv. běhouny či
naprony. To jsou dekora-
tivní ubrusy, které můžete
použít samostatně nebo je
položit nahlavní ubrus tak,
že jej nepřekrývají, pouze
jej krásně doplní. Napron
má obvykle čtvercový
tvar, proto se hodí na stoly
ve tvaru čtverce, běhoun je
dlouhá šála, která poslouží
pro dozdobení podélného
stolu.
Při dekorování také zohled-
něte, z jakého materiálu je
ubrus vyrobený. Například

pokračování na další stran
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dokončení z předchozí strany

Ke stromečku jdeme
šichni krásně ustrojení
stejně tak si naše
ánoční tabule zaslouží
lušivé prostírání. Teď
e ten správný čas
ytáhnout pečlivě
třeženou sadu nádobí
po babičce. A jestli
komodě žádnou
akovou nemáte, je
deální čas si pořídit
delní set, příbory,
klenice na přípitek
dekorace s vánočními

motivy,“ radí správné
ačasování Veronika

Glanville z Bonami.cz.

Již je čas
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damaškový ubrus, který se vyzna-
čuje detailními vytkanými vzory,
bude působit slavnostnímdojmem
bez jakéhokoliv dalšího zdobení.
„Pokud máte hladký jednobarev-
ný ubrus, k umocnění slavnostní
nálady využijte např. právěnapron,
který vám svým vzorem a barvou
pomůže doladit slavnostní tabuli.
Pokud napron nemáte k dispozici,
můžete dát pod každý talíř látkové
prostírání, oboje ale nepoužívejte
současně, stůl by působil přeplá-
caně,“ upozorňuje Veronika Gla-
nville.

Nezapomeňte na ubrousky
Ač je k běžnému stolování nepou-
žíváme příliš často, na slavnostní
stůl neodmyslitelně patří i ubrous-
ky. Ubrousky totiž podtrhnou styl
sváteční tabule. Naaranžované
ubrousky vypadají lépe, když
jsou látkové a laděné do jednoho
tónu s celkovou estetikou stolové
dekorace. Ty také mohou zůstat
na stole po celou dobu. Papírové
ubrousky použijeme při stolování
také k praktickému využití, navíc
se nemusí prát, takže se jednoduše
vyhodí a nahradí novými. Látko-
vé nám většinou poslouží jen jako
dekorace. Textilní ubrousek se
dává při jednoduchém stolování
vlevo od vidličky, jinak jej můžete
kreativně složit do nejrůznějších
podob. Tak senebojte experimento-
vat a buďte kreativní.

Pravidla zakládání příboru
Při zakládání příboru vždy záleží
na chodech, které chcemepodávat.
Maximum jsou však vždy 3 vidlič-
ky, 3 nože, polévkovánebodezertní
lžíce po stranách talíře a dezertní

nebo moučníkový příbor nad talí-
řem.Nejblíže k talíři najdete příbor
pro hlavní chod, dále následují pří-
bory na ostatní chody.
Když tedy začnete jíst, budete
příbory postupně odebírat z kra-
je. Obecně platí, že nůž je otočen
ostřím k talíři, vzdálenost konců
všech příborů od okraje stolu je
stejná (volně splývají s okrajem talí-
ře) a vzdálenost jednotlivýchpříbo-
rů mezi sebou je 3–5mm. Využít
můžete i prostor nad talířem, kam
patří dezertní vidlička, případně
malá vidlička a nůž na sýry. Vle-
vo od talíře je pak ideální místo
pro odkládací talířek. Ten slouží
k rozkrojení pečiva nebo napří-
klad kodkládání kostí. Zejménapři
štědrovečerní večeři by rozhodně
neměl chybět.

Sklo a talíře
Skleničky můžeme zakládat buď
do trojúhelníku, oblouku nebo
do řady, vždy však maximálně
3 sklenice, aby stůl nebyl nepře-
hledný. Pokud hostům podáváte
aperitiv, například sekt, přineste
jej na stůl zvlášť, je vhodnější další
sklenice servírovat těsně přednebo
zároveň s podávaným nápojem.
První po ruce by měla být skleni-
ce na nápoj, který budete pít jako
první. Obvykle se jedná o sklenici
na bílé víno, vedle ní stojí sklenice
na červené a vše doplňuje sklenice
na vodu.
„Talíře by neměly být na stole více

než dva. Mělký umístěte dva centi-
metry nad okraj stolu, na něj pak
přijde talíř hluboký. Je na vás, zda
ubrousky složíte na mělký talíř
nebo až do hlubokého. Důležité
je, aby hosté měli všechno důle-
žité nádobí na stole ve chvíli, kdy
k němu usednou.

Nebojte se dalšího zdobení
I když už bude váš stůl působit
s nádobím a textiliemi slavnostně,
nebojte se tabuli ještě dozdobit.
Svěže bude vypadat s čerstvými
květinami, které místnost navíc
hezky provoní. Na svátečně prost-
řený vánoční stůl patří svíčka, sví-
cen či nazdobený adventní věnec.
Například při štědrovečerní večeři
rozžehnutá svíčka působí důvěrně
a vytváří intimní světlo domova.
Svíčky vybíráme klasické v jedno-
duchých liniích a ladících barvách.
Pro nás jsou ale dlouhé bílé svíce
nepřekonatelnou klasikou. Vhod-
ný svícen zvolte podle typu stolu.
Na rustikální stůl se bude hodit
svícen stylový, tepaný. K moderní-
mu stolu by se hodil svícen dobový,
moderní. Pamatujte ale, že méně
je někdy více. Snažte se dekorace
sladit a nepřehánět to s nimi.

Autor: Veronika Pavlisová

www.okolobytu.cz

NOVÁ KNIHA
S JEDINEČNÝM OBSAHEM

KUPUJTE NA:
www.zootabor.eu/kniha

praktické rady
a návody
pro prodloužení
života psů

nejnovější
vědecké
poznatky

genetická
zátěž psích
plemen

správná výživa
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•
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119 Kč
CENA JEN
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Marek B. Kráčmar
Namátkou: Psycho-
pat Bejr, TvTwix,
Cynická svině.

ŽITO

Řešení sudoku

HOLKY SE
NEBIJOU. NIKDY
Odmalička slýchám, že holky se bít nemají, že s holkama se
kluci neperou. Ani já své děti fyzicky netrestám a jsem hlubo-
ce přesvědčena, že násilí ve výchově NIKDY nepřinese nic dob-
rého. V pondělí byl světový den proti násilí na ženách. Při té
příležitosti jsme si bohužel zase připomněli, že tohle téma
není ani v naší super civilizované moderní společnosti vyřeše-
né. Z nedávného průzkumu sice vyplývá, že přes 90 procent
respondentů nesouhlasí s tím, že „muž je oprávněn bít svou
manželku, když ho neposlouchá“. To ale bohužel zároveň zna-

mená, že je skoro deset
procent lidí, kteří si mys-
lí, že fláknout jednuman-
želce v pořádku je. Téměř
každý desátý! Představte
si, že nastoupíte do auto-
busu, kde sedí deset lidí.
Statisticky vzato by mezi
nimi mohl být jeden člo-

věk, který schvaluje domácí násilí. Který dokonce uvažuje
v takových kategoriích, jako je ženino „neposlouchání“
muže. V Česku. V 21. století! Je děsivé, jak pomalu se některé
věci mění. Možná to má co dělat s tím, že jen polovina lidí od-
mítá tvrzení, že „při výchově dětí je škoda každé rány, která
padne vedle“. I násilí se předává z generace na generaci. A tak
bych chtěla nedávný mezinárodní den proti násilí na ženách
využít k tomu, abychom si znovu zapsali za uši, že holky se
nebijou. Nikdy. Ani když „zlobí“. Nikdy. Fakt ne, ani když „ne-
poslouchají“. Opravdu nikdy! Nekoledují si o to, nezaslouží si
to. Nikdy. Kdyby nikdy nikdo silnější neubližoval nikomu
slabšímu, bylo by nám všem na světě mnohem líp.

MiroslavM. Štíbr
Koukám na

Stejka, Jdeme žrát
a dashcam scénu.

Michal Trávníček
Koukám jen na to, co

pouští vrchní
v hospodě.

Sledujete nějakého youtubera?

Anketa

Třídní schůzka
Jsem babička a byla jsem
na třídní schůzce svého
vnuka. Je to 30 let od dob
mého posledního SRPŠ.
A nestačila jsem zírat. Pan
učitel je zcela nepochyb-
ně diktátor. Co on považu-
je za správné, to prosazu-
je způsobem „uděláš chy-
bu, následuje trest“. Nepři-
pouští žádnou debatu ani
jiný názor, natož přání ro-
dičů. Abyste to nechápali
špatně, jde o dítě ze třetí
třídy a rodiče nepožadují
nemožné, jen ty tresty si
nepřejí. Nic jim to není
platné. Pan učitel se rozho-
dl! Nebo – je normální, že
zavede „udavačskou služ-
bu v jídelně“? Sáhnete ru-
kou do talíře a už vás služ-
ba, tedy spolužák, prásk-
ne a následuje trest: deset-
krát napiš „Nemám jíst ru-
kama“. Já jsem žila v do-
mnění, že nejprve mi mají
ve škole říct, co dělám špat-
ně, a poradit mi, jak to dě-
lat dobře, a teprve když
neposlechnu, trestat. Ne
v této třídě, tady je to jak
v koncentráku.

VĚRA KREJČÍ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

Dostaveníčko s naším redaktorem Filipem si dal Lukáš Malý
(vlevo). Tenhle sedmnáctiletý frajer už stihl vydat autorskou
knížku Vázací motýlek, o které právě Filip před časem napsal do
našich novin. Lukáš, který působí v časopisu ABC, mohl posoudit,
jak to chodí v jiné redakci. Odcházel spokojen!

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek

DOBRÝ DEN, JMENUJI SE

JULIE ČERVENÁ
BYLOMI PĚTATŘICET
A PORODILA JSEM DRUHÉ DÍTĚ

Citát

Skoro deset procent
lidí si myslí, že je
v pořádku fláknout
jednu manželce.
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Český sportovní le-
zec se může kvalifi-
kovat do Tokia.

Adam Ondra má před sebou
druhou šanci postoupit na
olympijské hry 2020. Jeden
z nejlepších světových závod-
níků, který by měl za rok při
premiéře svého sportu pod
pěti kruhy patřit k favori-
tům, může ve francouzském
Toulouse napravit nezdar
z mistrovství světa. Tam kvů-
li technické chybě v obtížnos-
ti skončil v kvalifikaci kombi-
nace až osmnáctý a měl dale-
ko k sedmé příčce v redukova-
ném pořadí, která by mu za-
jistila účast v Tokiu.
Ondra bude jediným čes-

kým zástupcem v Toulouse,
kde se 22 dosud nekvalifiko-
vaných závodníků podle kom-
binovaného pořadí SP utká

o šest míst. Tabulkově by
z nich měl být nejlepší. Klíčo-
vá bude už dnešní kvalifika-
ce, ze které postoupí osm nej-
lepších do sobotního finále.
Mistr světa bude v kombi-

načním formátu rychlosti,
boulderingu a lezení na obtíž-
nost spoléhat na své silné dis-
ciplíny. „Tím, že se násobí vý-
sledky disciplín, tak to omlou-
vá jeden špatný v rychlosti
a upřednostňuje případně
dva výjimečné v ostatních dis-
ciplínách,“ řekl Ondra. ČTK

Čeští basketbalisté se v zá-
kladní skupině kvalifikace
o účast na olympijských
hrách utkají s Uruguayí a Tu-
reckem, přes něž v září na
mistrovství světa postoupili
do osmifinále. Soupeře národ-
nímu týmu, který bude usilo-
vat o první start pod pěti kru-
hy, určil los v sídle FIBA v Že-
nevě. Kvalifikace se bude
hrát od 23. do 28. června
příštího roku v kanadské Vic-
torii. První dva celky tabulky
postoupí do semifinále, kde

nastoupí proti soupeřům ze
skupiny A. V ní jsou Řecko,
Čína a domácí Kanada. Místo
na olympijských hrách v To-
kiu si zajistí vítěz turnaje.
Reprezentanti si vybojova-

li účast v kvalifikaci díky šes-
témumístu na zářijovémmis-
trovství světa v Číně, kterým
při první účasti na šampioná-
tu v historii samostatné re-
publiky vyrovnali českoslo-
venské maximum. K nečeka-
nému výsledku přispělo i ví-
tězství 91:76 v závěrečném zá-

pase základní skupiny nad
Tureckem, jež reprezentaci
posunulo do osmifinále. Pro
český tým šlo o teprve třetí
výhru nad Tureckem v dosa-
vadních 18 zápasech.
Proti Uruguayi nastoupí vý-

běr trenéra Ronena Ginzbur-
ga poprvé. Oba čeští soupeři
se pokusí ukončit dlouhé če-
kání na účast na olympij-
ských hrách – Uruguay pod
pěti kruhy naposledy starto-
vala v roce 1984, Turci dokon-
ce v roce 1952. ČTK

Basket. Češi v kvalifikaci
vyzvou Turecko a Uruguay

Adam Ondra MAFRA

Hattrick
Útočník David Pastrňák
řídil v NHL druhým hat-
trickem v sezoně a šes-
tým celkově kanonádu
hokejistů Bostonu, kteří
zvítězili v Montrealu 8:1,
a byl vyhlášen největší
hvězdou zápasu. Třiadva-
cetiletý Čech si upevnil
vedení v tabulce střelců,
když nasbíral už třiadva-
cet gólů. AP

Hokejový trenér Bill Peters,
kterého jeho klub Calgary Fla-
mes i vedení NHL vyšetřují
kvůli údajným rasistickým
urážkám svěřence tmavé ple-
ti, nebyl na střídačce v duelu
v Buffalu. Na chování čtyřiapa-
desátiletého kanadského kou-
če si stěžoval i český obránce
Michal Jordán, který uvedl, že
ho Peters během společného
působení v Carolině fyzicky
napadl. Peterse obvinil z rasis-
mu jeho bývalý svěřenec nige-
rijského původu Akim Aliu.
Kouč o němúdajně několikrát
mluvil jako o negrovi při půso-
bení v Rockford IceHogs. ČTK

Kostarika, či USA?
Čeští fotbalisté možná
v březnu odehrají příprav-
né utkání v netradiční
destinaci. Národní tým by
se mohl v příštím repre-
zentačním termínu před-
stavit v Kostarice nebo
Spojených státech americ-
kých, ve hře je také zápas
v Albánii. Podle předsedy
Fotbalové asociace ČR
Martina Malíka bude hod-
ně záležet na tom, jak do-
padne v sobotu los evrop-
ského šampionátu 2020.

Ogier k Toyotě
Šestinásobný mistr světa
v rallye Sébastien Ogier
z Francie bude v příštím
roce jezdit za tovární tým
Toyoty. Nahradí v něm Es-
tonce Otta Tänaka, který
letos přerušil jeho vítěz-
nou sérii a v příští sezoně
bude hájit barvy Hyundai.
Společně s Ogierem bu-
dou v Toyotě působit Brit
Elfyn Evans a Fin Kalle Ro-
vanperä, který letos získal
titul mistra světa v katego-
rii WRC2 Pro.

Nejvyšší soud
Nejvyšší soud bude muset
znovu přezkoumat pří-
pustnost dovolání ve spo-
ru místopředsedy Fotbalo-
vé asociace ČR Romana
Berbra a bývalé šéfky ko-
mise rozhodčích Dagmar
Damkové s bývalým fotba-
lovým rozhodčím Antoní-
nem Kordulou. Ústavní
soud zrušil usnesení Nej-
vyššího soudu, který dovo-
lání odmítl jako vadné.
Berbr s Damkovou chtějí
po Kordulovi omluvu kvů-
li výrokům v médiích, sou-
dy nižších instancí roz-
hodly, že se sudí omlou-
vat nemusí. Berbr s Dam-
kovou podali dovolání.

Oštěpaři na Tretře
Prvními hvězdami příští-
ho ročníku atletického mí-
tinku Zlatá tretra Ostrava
jsou oštěpařští šampioni.
Na Městském stadionu ve
Vítkovicích se 22. května
představí překvapivý mistr
světa z Dauhá Anderson
Peters z Grenady a Chor-
vatka Sara Kolaková. ČTK

Světová antidopingová agen-
tura (WADA) potvrdila, že
Rusko nepřijde o spolupořa-
datelství fotbalovéhomistrov-
ství Evropy v příštím roce. Ko-
mise WADA kvůli manipula-
ci s daty z moskevské labora-
toře navrhla potrestat Rusko
na čtyři roky mimo jiné i zá-
kazempořádání velkých spor-
tovních akcí, ale fotbalového
Eura se to údajně týkat nebu-
de. Komise WADA ve svém
doporučení uvedla, že pokud
je to právně či technickymož-
né,mělo by Rusko přijít i o or-
ganizaci velkých akcí, které
už jsou přiděleny. ČTK

Klinsmann povede Daridu
Záložníka Vladimíra Daridu bude v Hertě Berlín trénovat
legendární útočník a někdejší kouč německé fotbalové
reprezentace Jürgen Klinsmann (na snímku). Na lavičce
vystřídá Chorvata Anteho Čoviče, který v létě povýšil od
rezervy k prvnímu týmu, ale mužstvu se pod jeho vede-
ním nedařilo. Po aktuální sérii čtyř porážek je Hertha
v tabulce patnáctá a hrozí jí boj o záchranu. Naposledy
utrpěla debakl 0:4 s Augsburgem. Klinsmann povede ber-
línský tým do konce sezony. Pětapadesátiletý Klinsmann
se nedávno stal členem dozorčí rady Herthy, kde působil
i jeho syn Jonathan. Mistr světa a Evropy naposledy tré-
noval reprezentaci USA, u které skončil v roce 2016. Před-
tím vedl Bayern Mnichov a německý národní tým. AP

Číslo dne
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Fotbalista Zlatan Ibrahimovič
získal zhruba čtvrtinový podíl
ve švédském klubu Hammar-
by, když majetkově vstoupil
do společnosti AEG Sweden.

Jordán. Stěžuje
si na Peterse

KrátceOndru čeká
bitva o OH

Rusko. O Euro
určitě nepřijde

Starožitnosti
• Mongolské,čínské,japon-

ské,turecké,perské starožit-
nosti a obrazy i evropské histo-
rické zbraně - koupím.
M:776 35 88 65194698

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1
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ZDROJ OSVĚTLENÍ LED
LED E27/10W, tvar Classic A60,
806 lm, 3000 K, barva světla teplá
bílá. (23088281)Do vyprodání zásob.
Max. 5 ks na osobu

29,-
-70%99,-

OVLADATELNÉ STROPNÍ SVÍTIDLO „CONNOR“
bílá, akryl/kov, Ø 40 cm nebo Ø 70 cm, LED, CCT
3000-4500-6000 K. Cena od 699 Kč (23569249, 23889572)

Do vyprodání zásob. Max. 2 ks na osobu

199,-
-75%799,-

SKLENICE S VÍČKEM A BRČKEM
450 ml, čirá, sklo. (21871331, 23055561)
Do vyprodání zásob.

VÝČEP
5,5 l, čirá, sklo. (22567608)
Max. 2 ks na osobu.

SKLENICE NA MARTINI „PARUS“
2,8 dl, sklo. (23077490)
Do vyprodání zásob.

9,-
-74%35,-

19,-
-67%59,-

189,-
-52%399,-

279,-
-80%*1.450,-

BOXSPRING „AMELIE“
140 x 200 cm, látkový potah, spodní bonelové pružinové jádro, matrace bonelová pružina,
včetně topperu, úložný prostor otevíratelný pomocí plynových pístů. (22036348)
Do vyprodání zásob.

11.499,-
-65%*33.572,-

KŘESLO „ANDALOUSE“
hnědá barva, š/v/h: 81 x 93,5 x
78 cm. (20726941)Do vyprodání zásob.

4.999,-
-41%*8.499,-

6.999,-
-55%*15.876,-

1.999,-
-60%*6.660,-

1.799,-
-57%*4.280,-

1.299,-
-50%*2.636,-

POVLEČENÍ „VLNKY, VĚTVIČKY“
70 x 90 cm, 140 x 200 cm, 50% bavlna,
50% polyester, zip. (23613492, 23613666)

4

SÉRIE RUČNÍKŮ A OSUŠEK
100% bavlna, různé barvy. 50 x 100 cm. 79 Kč
(21999844) 67 x 140 cm. 199 Kč (21999852)

79,-
-68%249,-

KRUH LAMB IMITACE
imitace ovčí kožešiny, více barevných
provedení, kruh Ø 100 cm, 100% akryl, v. vlasu
50 mm. (22955358, 22955366, 22955390)
Do vyprodání zásob. Max. 2 ks na osobu.

399,-
-75%1.599,-

Ø 100 CM

HERNÍ KŘESLO „JEFF“
ekokůže černá, houpací
mechanismus, nosnost 130 kg. (23450076)
Do vyprodání zásob.

TV-STOLEK „NORGE“
š/v/h: 140 x 42 x 52 cm, různé dekory, (23941968, 23941984,
23942007)Do vyprodání zásob.

STŮL „ARON“
MDF vysoký lesk, bílá barva,
š/v/h: 80 x 75 x 80 cm. (22703781)

ŽIDLE „ZOE“
imitace kůže černá nebo cappuccino, kovová
kostra bílá. (23931696, 23931753)Do vyprodání zásob.

SEDACÍ SOUPRAVA „HILTON“
potah látka, š/v/h: 208 x 73 x 144 cm, s uložným prostorem a rozkládacím lůžkem. (20366705)

Cappucino barva dostupná
pouze v KIKA Čestlice.

699,-
-50%1.399,-

Ø 40 CM

*Takto označená cena je cena doporučená dodavatelem.

Vystavené v KIKA Čestlice, KIKA Letňany,
KIKA Brno, KIKA Plzeň, KIKA Ostrava,
KIKA Butovice a KIKA České Budějovice.


